
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 467 af 11. april 2024 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DD). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Kathrine Waage 

  

8. maj 2024 
J.nr. 2024 - 3319 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 467
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren igangsætte et arbejde med at digitalisere beregningen af markedsdannende 

nypris, så alle aktører kan foretage gennemsigtige og sikre beregninger af registreringsaf-

giften, og så der sikres en korrekt afregning af registreringsafgiften til gavn for statskas-

sen? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Motorstyrelsen: 

 

”Motorstyrelsen har igangsat en undersøgelse af, hvordan styrelsen kan udstille oplysnin-

ger om markedsdannende nypriser for brugte køretøjer for aktører i bilbranchen. Det er 

forventningen, at undersøgelsen afsluttes i løbet af sommeren 2024. 

 

Formålet med undersøgelsen er at afdække en løsning, der kan understøtte, at alle selvan-

meldere lettere kan tilgå de oplysninger, som bruges ved beregningen af registreringsafgif-

ten for brugte køretøjer. Dette vil umiddelbart sikre, at virksomheder registreret med tilla-

delse til at angive og periodevist betale afgiften af køretøjer i højere grad kan foretage 

gennemsigtige og sikre beregninger af registreringsafgiften.” 
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